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Αναρχη και
πολεοδομικά
ανορθόδοξη
η ανάπτυξη
Συνέντευξη Κ Κωνσταντή

Για άναρχη ανάπτυξη και πολεοδομικά

ανορθόδοξο περιβάλλον
στην Κύπρο κάνει λόγο ο

Kcovoravtivos Κωνσταντή πρό
εδρο3 του ΕΤΕΚ Εκφράζει δυσαρέσκεια

σε σχέση με απο
φάσεΐ5 για την διακίνηση ιδιωτικών

οχημάτων στην Μακαρίου
και διαφωνϊε5 επί προνοιών του
Τοπικού Σχεδίου Ακάμα ενώ
προειδοποιεί για περιβαλλον
xmès επιπτώσεΐ5 σε Ίνεια και
Ανδρολύκου ΣεΛ 4
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4 Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ Κυριακή 9 Ιανουαρίου 2022

Πολεοδομικά ανορθόδοξη η Κύπρος
Με πολιτικό κόστος οι απόψεις του ΕΤΕΚ αναφέρει ο Κ Κωνσταντή και εκφράζει ανησυχία νια Ακάτια και Μακαρίου

Συνέντευξη στη ΜΑΡΙΑ ΗΡΑΚΛΕΟΥΣ

Ασυνέπεια αποσπασματικέε ενέρ
γειεε η άναρχη ανάπτυξη και η
πολιτική τα μεμονωμένα κατοι
îdas έχουν συνθέσει ένα πολεοδομικά

ανορθόδοξο περιβάλλον
στην Κύπρο όπωε περιγράφει ο
Κωνσταντίνθ5 Κωνσταντή πρό
εδρο5 του Επιστημονικού και Τεχνικού

Επιμελητηρίου Κύπρου
Τονίζει την δυσαρέσκειά του σε
σχέση με x\s πρόσφατεε αποφά
σεΐ3 για την διακίνηση ιδιωτικών
οχημάτων στην Μακαρίου Εκφράζει

παράλληλα ενστάσειε για
πρόνοιεε του υπό εκπόνηση Τοπικού

Σχεδίου Ακάμα και κτυπά
καμπανάκι για περιβάλλοντα
επιπτώσεΐ5 σε Ίνεια και Ανδρο
λύκου
Προβαίνετε συχνά σε παρεμ

βάσειβ με εισηγήσειβ για νέα
και σημαντικά έργα και σχέδια
Εισακούεται η φωνή του ΕΤΕΚ

Το Επιμελητήριο με βάση την
περί ΕΤΕΚ νομοθεσία και μέσα
από τΐ5 παρεμβάσειβ του τα τελευταία

30 χρόνια έχει καθιερωθεί
cos ο Τεχνικό5 Σύμβουλοε ms Πο
λιτεία5 και στο πλαίσιο αυτό

συμβουλεύει/γνωμοδοτεί

έπειτα από
πρόσκληση των αρμόδιων αρχών
ή αυτεπάγγελτα για οποιοδήποτε
θέμα ms αρμοδιότητάε του μελετά

οποιαδήποτε επιστημονικά
τεχνικά τεχνοοικονομικά ή αναπτυξιακά

θέματα και διατυπώνει
απόψεΐ3 και ενημερώνει το κοινό
Το ΕΤΕΚ δεν είναι ούτε επιθυμεί
να αντικαταστήσει την εκτελεστική

ή την νομοθετική εξουσία
Με τον ανεξάρτητο ρόλο του και
™s παρεμβάσεΐ5 του το Επιμελητήριο

προσδοκεί στον εμπλουτισμό
του δημόσιου διαλόγου σε

τεχνικά θέματα με γνώμονα το
δημόσιο συμφέρον Όπωε γνωρίζετε

όλα αυτά τα χρόνια από
την ίδρυση μαε και ανάλογα με
τη σημαντικότητα του κάθε θέ
ματοε τοποθετηθήκαμε συμβουλεύσαμε

φωνάξαμε ενώ σε κά
ποιεε περιπτώσει ασκήσαμε δημόσια

και έντονη κριτική Σε κά
nores περιπτώσει οι παρεμβάσειε
μα λαμβάνονται υπόψη και σε
κάποιεε άλλε3 αγνοούνται Το Επιμελητήριο

είναι υποχρεωμένο να
διαμορφώνει επιστημονικά τεκ
μηριωμένεε απόψειε μακριά από
μικροπολιτικέ ή πρόσκαιρα οφέλη

Αναπόφευκτα η εφαρμογή τέτοιων

απόψεων ενδεχιμλένω3 να
έχει πολιτικό κόστο3 ή να είναι
αντίθετη σε συγκεκριμένα συμφέροντα

και auras iocos είναι ο
λόγοε που δεν υιοθετούνται σε
όλεε x\s περιπτώσει Αυτό που
έχει σημασία είναι να καθιερωθεί
η μέθοδοε ms σύνθεσα για τη
λήψη αποφάσεων Και η επιστημονικά

τεκμηριωμένη άποψη έχει
πάντα ένα ρόλο κεντρικό θα έλεγα

να διαδραματίσει στη διαδικασία

αυτή
Για παράδειγμα έχετε εκφράσει

Kânores ενστάσειβ σε σχέση
με το τοπικό σχέδιο Ακάμα
Έχουν ζητηθεί οι απόψειβ aas
για την ετοιμασία του τελικού
σχεδίου

Το ΕΤΕΚ εκπροσωπείται τόσο

στο Πολεοδομικό Συμβούλιο όσο
και στην Επιτροπή Αξιολόγησα
Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από
Σχέδια και/ή Προγράμματα Συναφθώ

καθηκόντωε το ΕΤΕΚ έχει
εκφράσει x\s απόψεΐ5 του για το
υπό εκπόνηση Τοπικό Σχέδιο Ακάμα

Πιο συγκεκριμένα το ΕΤΕΚ
εξέφρασε την ανησυχία του για
συγκεκριμένεε npôvo^s που περιέχονται

στο Τοπικό Σχέδιο ôncos

προκύπτουν από σχετικέε ανα
cpopés στην Στρατηγική Μελέτη
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων
Οι βασικέε ανησυχίεε του ΕΤΕΚ
εστιάζονται σε τρειε βασικούε
άξονεε Εμπεριέχονται σοβαρέ3
πρόνοιεε που ενθαρρύνουν τη
διάσπαρτη ανάπτυξη σε γεωργικέ5
ζώνεε αλλά και στιε ιδιωτικέε πε
pioxés του Natura 2000 xopis καμία

τεκμηρίωση των αναγκών
ανάπτυξα τα περιοχή5

Επιπλέον η εισήγηση για τη
νέα τουριστική περιοχή ms Ίνειαε
αποτελεί μία μη συμπαγή επέκτα

Η εφαρμογή απόψεων
του ΕΤΕΚ ενδεχομένως
να έχει πολιτικό κόστος
ιί να είναι αντίθετη σε
συγκεκριμένα συμφέροντα

και αυτός ίσως είναι

ο λόγος που δεν υιοθετούνται

σε όλες τις
περιπτώσεις

ση του οικισμού npos υψώματα
με μεγάλεε κλίσειε περιοχέ με
ψηλή περιβαλλοντική αξία Παράλληλα

οι νέε λατομικέε ζώνεε
που προτείνονται στην Ανδρολύ
κου θα προκαλέσουν μεγάλη καταστροφή

σε ένα σημαντικό τμήμα
του αξιόλογου τοπίου στην

καρδιά του Ακάμα.Ω5 επιστέγασμα
των πιο πάνω το Επιμελητήριο
εξέφρασε τ σοβαρέε του αμφι
βολίε3 αλλά και την απογοήτευσή
του για την μη επίτευξη του κεντρικού

στόχου που θα έπρεπε να
προωθεί το Τοπικό Σχέδιο αυτόν
ms ενίσχυσα και αναζωογόνησα
των κοινοτήτων του Ακάμα με δέσμη

μέτρων για την ανάπτυξή
TOUS

Πρόσφατα ολοκληρώθηκε και
παραδόθηκε η Μακαρίου Γ στη
Λευκωσία.Ποια η θέση του
ΕΤΕΚ για Tis πρόσφατεε εξελίξει

στο κυκλοφοριακό καθε
στώβ xns λεωφόρου

Το ΕΤΕΚ είχε εκφράσει δημόσια
την έντονη δυσαρέσκεια και

ανησυχία του για το ενδεχόμενο
να ανατραπεί ο apxiKôs σχεδια
auös κυκλοφορίαε στην αναδιαμόρφωση

τμήματοε ms Λεωφόρου
Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ στο
κέντρο ms Λευκωσίαε που προέβλεπε

τη πεζοδρόμηση ms Λεωφόρου

με αμφίδρομη χρήση και
των δύο λωρίδων από λεωφορεία
Δυστυχώε με την πρόσφατη αναθεωρημένη

απόφαση για τη διακίνηση

ιδιωτικών αυτοκινήτων
στην μία λωρίδα και λεωφορείων

στην άλλη έστω και προσωρινά
μέχρι τΐ5 15 Φεβρουαρίου οι ανη
συχίε5 μα5 έχουν επαληθευθεί
και αυτό είναι εΐ5 ßäpos των πολιτών

και του περιβάλλοντο3 Για
ακόμα μια φορά η πολιτεία δεν
φάνηκε συνεπή5 axis εξαγγελίε3
και otous προ πενταετία5 σχεδια
caioùs ms Θεωρούμε ότι κατ ελάχιστον

θα πρέπει οι πολίτε να
ενημερωθούν γιατί δεν ήταν έτοιμο

το θεσμικό πλαίσιο λειτουργία
του συστήματοε φωτοεπισήμαν
ons και η ελάχιστη υποδομή δικτύου

λεωφορειολωρίδων cos οι
κύριοι λόγοι που οδήγησαν στην
ανατροπή του αρχικού σχεδιασμού

Έκκληση uas npos το Δήμο είναι

όπωε γίνουν το συντομότερο
όλεε οι απαιτούμενεε ενέργειεε
ώστε να μην δοθεί περαιτέρω αναβολή

otous apxiKoùs σχεδια
σμούε Θεωρούμε ότι η πεζοδρόμηση

ms Μακαρίου σε συνέργεια
με την ανάπλαση ms Στασικρά
TOus αλλά και την ολοκλήρωση
ms Πλατείαε Ελευθερίαε koOcûs
και την αναμενόμενη ανάπλαση
του χώρου του παλαιού ΓΣΠ θα
αποτελέσει ξανά το κέντρο ms
Λευκωσίαε για εμπόριο και αναψυχή

με rnnous και φιλικούε npos
το περιβάλλον τρόπουε διακίνησα
όπωε είναι το βάδισμα το ποδήλατο

και η χρήση λεωφορείου
nd)s επιλύεται όμωβ το κυκλοφοριακό

xàos στο κέντρο
ms Λευκωσία Βοηθούν στην
εκτόνωση xns κατάστασηβ

ενέργειεβ öntos οι μονοδρομήσει
και πεζοδρομήσει οδών

και λεωφόρων
Είναι η πραγματικότητα ότι

παρά τΐ3 μεμονωμένε3 ενέργειε5
και τα αποσπασματικά έργα στα
οποία έχει προβεί το KpâTOS το
κυκλοφοριακό πρόβλημα παραμένει

άλυτο με αποτέλεσμα όχι
μόνο να ταλαιπωρούνται καθημερινά

χιλιάδε3 συμπολίτεε μα5
αλλά να επιβαρύνεται καθημερινά
τόσο το περιβάλλον από tous αυ
ξημένου5 punous όσο και η οικονομία

του τόπου
ΣτηΛευκωσία παρόλο που αποσπασματικά

και κατά κύριο λόγο
σε νέα έργα έχουν υλοποιηθεί
κάποιεε υποδομέβ που υποστηρίζουν

τιβ Apxés των Σχεδίων ms
Βιώσιμα Αστικά Κινητικότηταε
ΣΒΑΚ όπωε ποδηλατοδρόμοι

πεζόδρομοι και λεωφορειολωρίδε3
διαφαίνεται ότι η βασική πολιτική
και σχεδιασμοί του κράτοα είναι
σε αντίθεση με auxts xis apxés
Δηλαδή αντί να ληφθούν μέτρα
για περιορισμό στη χρήση του
ιδιωτικού αυτοκινήτου ιδιαίτερα
zvxôs xns πόλα παρατηρούμε
παροχή κινήτρων και εργασίεε
για την δημιουργία περισσότερων
και μεγαλύτερων χώρων στάθμευσα

evxôs xns πόλα και εξαγ
γελίεβ για vtts υποδομέε που αυξάνουν

τη χρήση των IX όπωε
είναι το οδικό δίκτυο και οι κυκλικοί

κόμβοι Λύσειε που θα επιφέρουν

άμεσα αποτελέσματα στο
συγκεκριμένο πρόβλημα είναι δύ¬

σκολο να δοθούν αλλά θεωρούμε
ότι θα βοηθούσαν σε ικανοποιητικό

βαθμό οι ακόλουθε5 ενέρ
γειε3 Μονοδρομήσει και πεζοδρομήσει

συγκεκριμένων οδών
και λεωφόρων μετά από ενδελεχή
μελέτη όλων των παραμέτρων
δημιουργία χώρων στάθμευσα
περιμετρικά του κέντρου των πόλεων

που να λειτουργούν σαν
park&ride ενώ παράλληλα θα πρέπει

να δημιουργηθούν και να συνυπάρξουν

σταθμοί για τη χρήση
λεωφορείων και ποδηλάτων Φυσικά

για να αποδώσει καρπούε η
προσπάθεια αυτή θα πρέπει ταυτόχρονα

να καταβληθεί προσπάθεια

για πιο πρακτική και ευκολότερη

χρήση λεωφορείων από
tous xcopous auTOùs park&ride
npos το κέντρο των πόλεων Αυτό
προϋποθέτει νεότερα τεχνολο
Yias και μικρότερα σε μέγεθθ3 λεωφορεία

μεγαλύτερη συχνότητα
διαδρομών αύξηση του αριθμού
των διαδρομών χρήση ms τηλε
ματική3 για πληροφόρηση σε σχέση

με τιβ διαδρομέε και τιε ώρε3
άφιξα αναχώρησα από τιβ διά
φορεε στάσειε οι οποίε5 και âmes
θα πρέπει να εκσυγχρονισθούν
και να αυξηθούν ελκυστικά πακέτα

για την προμήθεια εισιτηρίων
και σύγχρονεε μηχανέε για την
ευκολότερη έκδοση tous

Στο μακροπρόθεσμο ορίζοντα
θεωρούμε ότι η λύση στο πρόβλημα

είναι η εφαρμογή των Σχεδίων

τα Βιώσιμα Αστική3 Κινη
τικότηταε ΣΒΑΚ

Οι προτεραιότητες
ΕΤΕΚ για το 2022

Ποιες οι προτεραιότητες του ΕΤΕΚ

για τη νέα χρονιά
Να διατηρήσουμε και να ενισχύσουμε

τις διαχρονικές αρχές που
διέπουν τη δράση ίου Επιμελητηρίου

σε επίπεδο κοινωνίας αλλά
και απέναντι στα μέλη του Αυτές
οι αρχές είναι η ανεξάρτητη άποψη

η επιστημονική τεκμηρίωση η

συμμετοχικότητα η διαφάνεια και
η ποιότητα των παρεμβάσεων και
των εκπροσωπήσεων μας για τα
μενάλα τεχνικά θέματα του τόπου
μας Θεωρούμε επιτακτική ανάγκη
την απλοποίηση του πλαισίου αδει
οδότησης και ελέγχου της ανάπτυξης

με σκοπό την καλύτερη εξυπηρέτηση

των πολιτών και την ταχύτερη

έκδοση αδειών η οποία θα
επιτρέψει και τη βελτιστοποίηση
της άσκησης οικοδομικού ελέγ
χου.Βασικό ζήτημα για μας είναι
και ο έλεγχος της άναρχης ανάπτυξης

που δυστυχώς είναι έκδηλη
στο νησί μας καθώς και την πολιτική

της μεμονωμένης κατοικίας
Αυτά τα δύο δημιούργησαν ένα πολεοδομικά

ανορθόδοξο και ακαλαίσθητο

δομημένο περιβάλλον Πρέπει

ως χώρα να εστιάσουμε στην
αναβάθμιση του δημόσιου χώρου
στη διαφύλαξη και ανάδειξη της
πολιτιστικής μας κληρονομιάς και
στον καθορισμό και εφαρμογή
ενός πλαισίου υλοποίησης έργων
του δημόσιου που θα έχει ως κυρίαρχο

στόχο τη βελτίωση της ποιότητας

του δομημένου περιβάλλοντος

Τα δημόσια έργα οφείλουν
να λειτουργούν ως πρότυπο να
αποτελούν την κληρονομιά του αύριο

και να προωθούν την αρχιτεκτονική

ποιότητα με υποδειγματικές
πολιτικές Η ψηφιακή μεταρρύθμιση

της Κύπρου είναι το μεγάλο

στοίχημα που έχουμε ενώπιον
μας το οποίο δεν αφορά μόνο τον
κατασκευαστικό κλάδο αλλά το
σύνολο της δημόσιας διοίκησης
όπως τον τομέα της απόδοσης δικαιοσύνης

π.χ e-justice αλλά και
της οικονομίας γενικότερα Επιπρόσθετα

η συνέχιση της αναβάθμισης
της ποιότητας των παρεχόμενων
υπηρεσιών μηχανικής στους πολίτες

μέσω της προώθησης της δια
βίου μάθησης των μηχανικών και
της ανάπτυξης εργαλείων που θα
ενισχύσουν την προσπάθεια αυτή
εμπίπτουν στους κεντρικούς μας
στόχους για την επόμενη χρονιά
Ομοίως ο τομέας της έρευνας και
της καινοτομίας πρέπει να ενισχυθεί

και να συσχετισθεί με την ανάπτυξη

της βιομηχανίας αν θέλουμε
πραγματικά να ενισχύσουμε παραγωγικά

και τους δύο τομείς.Προς
αυτήν την κατεύθυνση κρίνουμε
σκόπιμο να αναπτύξουμε γέφυρες
επικοινωνίας με ερευνητικούς φορείς

όπως είναι τα πανεπιστήμια
και να ενισχύσουμε το επίπεδο του
επαγγελματισμού των γνώσεων
και των δεξιότητες των μελών μας
μέσα από εκπαιδευτικά προγράμματα

διαλέξεις συνέδρια και άλλες

δράσεις
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Οι διαδικασίες ανάθεσης δεν προάγουν την ποιοτική αρχιτεκτονική
Υπάρχει npôoôos στην Κύπρο

tos npos την πράσινη ανάπτυξη
στην οικοδομική βιομηχανία

Για να είμαστε δίκαιοι ax\s
εξαγγελίε3 του κράτος για οικονομική

ανάκαμψη και αναφέρομαι
Kupicos στο Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψε

γίνεται αναφορά για μετάβαση

σε πράσινη ανάπτυξη και
ενεργειακή αναβάθμιση Βρισκόμαστε

όμω3 ακόμα σε νηπιακό
στάδιο

Σε ευρεία σύσκεψη που πραγματοποιήθηκεσε apxés του 2021
στο Προεδρικό το ΕΤΕΚ κατέθεσε
συγκεκριμένεβ προτάσεΐ5 για την
αναδιαμόρφωση και τόνωση τε
πράσινε αναπτυξιακή5 δραστη
punncas Κυρία στόχευση των
εισηγήσεων του ΕΤΕΚ ήταν ο επα
νασχεδιασμό5 ενό5 ορθολογιστικού
και πράσινου μοντέλου ανάπτυξε

με έμφαση στην ενθάρρυνση επενδύσεων

με πολλαπλασιαστικό αντίκτυπο

ώστε να εξασφαλίζεται
η βιωσιμότητα Σε αυτέ περιλαμβάνονται

η ψήφιση νόμου για την
ταχεία αδειοδότηση στρατηγικών
επενδύσεων η αύξηση κινήτρων
για τη συντήρηση και αποκατάσταση

διατηρητέων ενεργειαια
αναβαθμίσει και ποιοτικότερο
τουρισμό η μεταρρύθμιση και η
ψηφιοποίηση τε δημόσια5 διοίκησε

και ευρύτερα τε κυπριακέ
οικονομία

Επιπρόσθετα η ποιότητα του
δομημένου περιβάλλοντο3 θα πρέπει

να ιεραρχείται υψηλά σε προ
τεραιότητε του KpäTOUS Δύστυχοι

υπάρχει τεράστιο έλλειμμα
παραγωγήΒ δημόσιαΒ αρχιτεκτο
vwhs σήμερα και αυτό οφείλεται
στΐ3 διαδικασίε5 ανάθεσε που

Με την πρόσφατη
αναθεωρημένη απόφαση

για την κυκλοφορία
στην Μακαρίου οι ανησυχίες

μας έχουν επαληθευτεί

επιλέγονται οι οποίε5 δεν προάγουν

την ποιοτική αρχιτεκτονική
Η καλή5 nommas αρχιτεκτονική

εξοικονομεί nôpous διευκολύνει

us καθημερινέ δραστηριό
τητε και λειτουργίεε βελτιώνει
την ανθρώπινη ψυχολογία το περιβάλλον

και δημιουργεί ελκυστι
κότερε και παραγωγικότερε3 πόλε

και κτήρια γεννώντα καθη¬

μερινά περιβαλλοντικό και οικονομικό

όφελθ5 στον χρήστη και
την κοινωνία

Πιέζουν οι αυξήσεις
neos επηρεάζει η αύξηση των

τιμών των πρώτων υλών την
ανάπτυξη κτηρίων με ψηλή
ενεργειακή απόδοση αλλά και
γενικότερα

Σε μακροοικονομικό επίπεδο
το φαινόμενο αναμένεται να ασκήσει

πιέσει για επιβράδυνση τε
οικοδομική δραστηριότητα γενικότερα

με όλα τα συνεπακόλουθα

Το απευχόμαστε αλλά πιθανόν

να υπάρξει kîvôuvos για
λουκέτο σε μικρομεσαίε3 επιχειρήσει

ενώ δεν μπορούμε να παραβλέψουμε

και Tis όποιεε κοι
vcûviKés επιπτώσεΐ3 για παράδειγμα

δημιουργία νέων μη εξυ¬

πηρετούμενων δανείων για όλου
tous εμπλεκόμενου ιδιοκτήτε3
ακινήτων Εργολήπτε Επιχει
ρηματίε3 Ανάπτυξε Γε προμη
Θευτέ3 άτομα που δραστηριοποιούνται

στον κατασκευαστικό τομέα

Η ανάπτυξη κτηρίων με ψηλή
ενεργειακή απόδοση και η ενεργειακή

αναβάθμιση υφιστάμενων
δεν θα μπορούσε να αποτελεί
εξαίρεση αφού ôncos ήταν αναμενόμενο

οι τιμέε των θερμομονωτικών

υλικών έχουν αυξηθεί
önais και των άλλων οικοδομικών
υλικών Το βέβαιο είναι ότι σε καμία

περίπτωση δεν πρέπει να αποτελέσει

η αύξηση των τιμών tous
τροχοπέδη στην ανάπτυξη ipnMs
ενεργειακή απόδοσε κτηρίων
ή/και στην ενεργειακή αναβάθμιση

υφιστάμενων κτηρίων
Η σύσταση που γίνεται είναι

öncos σε περιπτώσει προβλημάτων
το Υπουργείο Ενέργεια και

τα μέρη να προσέλθουν σε ένα
ειλικρινή διάλογο αναζητώντα
τη χρυσή τομή τόσο σε ό,τι αφορά
xpövous ολοκλήρωσε τε επένδυσε

και χρήσε εναλλακτικών
υλικών έτσι ώστε να ολοκληρωθούν

τα έργα/αναβαθμίσει xcopis
να υπονομευθεί η ποιότητά tous

Επιπρόσθετα οι τράπεζε να
ενημερωθούν για το θέμα και ανάλογα

με την κάθε περίπτωση και
με τα ειδικά χαρακτηριστικά τε
να προσπαθήσουν να είναι ελα
omés και βοηθητικέ3 π.χ να δίνουν

πιστωτική επέκταση εκεί
όπου δημιουργείται τεκμηριωμένη
ανάγκη για την οποία δεν ευθύνεται

ο επενδυτή3 το νοικοκυριό
ο υπεργολάβθ3 ή ο εργολάβο
κ.λπ
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